
ملت دنبال تعامل سازنده است 
نه بازنده

نماینده رهبر انقلاب در شورای عالی امنیت 
ملی عصر روز دوشنبه در نشستی با حضور اساتید 
بسیجی دانشگاه  های تهران که در محل دانشگاه 
شهید بهش��تی برگزار می ش��د، به ایراد سخن 
پرداخت. سعید جلیلی در این نشست با اشاره به 
اظهارات اخیر مقامات آمریکا تصریح کرد: در یکی 
دو هفته اخیر آمریکایی ها مکرر عنوان می کنند 
که ما خواهان جنگ با ایران نیس��تیم؛ دشمنی 
که صراحتا می گوید راهبرد او فش��ار حداکثری 
است و تحریم  های بی سابقه ای را اعمال می کند و 
همچنین ملت ایران را تروریست می نامد، آیا این 
رفتارها غیر از جنگ با یک ملت است؟! هر تحریم 
آمریکا یک رفتار جنگی اس��ت ک��ه باید هزینه 
آن را بپ��ردازد. وی در ادامه س��خنانش تصریح 
ک��رد: آمریکایی ها در راهبرد فش��ار حداکثری، 
زمانی که به نقطه حداکثری این فشار ها برسند 
دنبال امتیازگیری هستند و برای نقد کردن این 
فشار ها در این نقطه سخن از مذاکره و گفت وگو 
می گویند. آمریکا هرچه را می تواند علیه ملت ما 
انجام دهد راهبرد فش��ار حداکثری در آن به کار 
می گیرد و آنچه را که از سر عجز نمی تواند انجام 
دهد، وس��یله ای برای جلوگیری از پاسخ مشروع 
ای��ران به رفتارهای خصمانه خ��ود قرار می دهد 
اما این رفتار ها از جانب ملت ایران بدون پاس��خ 
نخواهد ماند. نماینده رهبر انقلاب در شورای عالی 
امنیت ملی اظهار داش��ت: ملت ای��ران به دنبال 
تعامل سازنده اس��ت، نه بازنده. ملت نمی پذیرد 
که دش��من هر آنچه در توان دارد علیه او به کار 
گیرد و پاسخ متناسبی دریافت نکند. مردم ایران 
در 40 سال گذشته نشان داده اند از حقوق، منافع، 
آرمان ها و ارزش  های خود بدون آمریکا و حتی در 

مبارزه با آمریکا بخوبی دفاع خواهند کرد.

پاسداری شورای نگهبان
 از اصل پانزدهم قانون اساسی

س��خنگوی ش��ورای نگهب��ان گف��ت: وقتی 
در طرح ه��ا و لوای��ح قانونی گاه��ی اوقات لغات 
غیرفارس��ی دیده می ش��ود، نگرانی رهبر معظم 
انقلاب از حفظ زبان فارسی قابل درک است؛ هر 
چند شورای نگهبان مطابق اصل 15 قانون اساسی 
اجازه تأیید چنین مصوباتی را نمی دهد. به گزارش 
فارس، عباس��علی کدخدایی در صفحه شخصی 
خود نوشت: وقتی در طرح ها و لوایح قانونی گاهی 
اوقات لغات غیر فارس��ی دیده می ش��ود، نگرانی 
رهبر معظ��م انقلاب از حفظ زبان فارس��ی قابل 
درک است؛ هر چند شورای نگهبان مطابق اصل 
15 قانون اساسی اجازه تأیید چنین مصوباتی را 
نمی دهد. لازم است صداوسیما نیز چنین نظارت 

مؤثری را بر برنامه های خود اعمال کند.

۲۰ سال حبس و ۷۴ ضربه شلاق 
برای حسین هدایتی

در  قوه قضائی��ه  س��خنگوی 
سومین نشست خبری خود 
ب��ا نماین��دگان رس��انه ها به 
آرا  تش��ریح آخرین وضعیت 
و اح��کام قضای��ی پرداخت و 
به پرس��ش های خبرنگاران درب��اره پرونده های 
مشهور پاسخ داد. به گزارش میزان، غلامحسین 
اسماعیلی در این نشست  به بیان برخی احکام 
صادره از س��وی دادگاه های وی��ژه پرداخت و با 
اشاره به صدور حکم حسین هدایتی افزود: این 
پرونده مورد رسیدگی قرار گرفت و رای آن صادر 
ش��ده و بنا بر رای صادره از دادگاه ویژه مبارزه با 
جرائم اقتصادی، حسین هدایتی فرزند علی اکبر، 
ب��ه جرم اخلال عمده در نظام اقتصادی و پولی 
کشور از طریق تحصیل مال نامشروع، به تحمل 
20 سال حبس، محرومیت دائم از به کارگیری 
در خدم��ات دولتی و رد مال مع��ادل 4 هزار و 
٨٨٩ میلیارد و ٣٩5 میلیون ریال به نفع بانک 
سرمایه که از آن تحصیل مال نامشروع داشته و 
تحمل ٧4 ضربه شلاق در انظار عمومی محکوم 
شد. س��خنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی 
درباره آخرین وضعیت پرونده احمد عراقچی و 
س��الار آقاخان، متهمان ارزی که کیفرخواست 
آن صادر شده و به دلیل نقص دادگاه به دادسرا 
بازگشته اس��ت، گفت: پرونده از ناحیه دادگاه با 
نقص به دادسرا اعاده شد. درست است که دادگاه 
خود می تواند رفع نقص کند اما یک بخش��ی را 
می توانست و بخش دیگری را نمی توانست؛ در 
نتیجه دادس��را تحقیقات خود را تکمیل کرد و 
پرونده در همین هفته به دادگاه ارجاع شد. وی 
در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره محکومیت 2 
جاس��وس به اتهام اقدام علیه امنیت ملی گفت: 
پرونده هایی را در حوزه س��رویس های جاسوسی 
کشورهای مختلف در دستور کار داریم که اخیراً 
2 نفر از جواس��یس وابسته به سرویس آمریکا و 

عربستان، احکام شان صادر شده است.

  ش�ما در نشس�ت خبری خود در نطنز، رسیدن 
به حداقل ۱۹۰ هزار س�و را امری بس�یار سهل و در 
دسترس دانستید؛ دقیقا چقدر برای تحقق این مهم 

زمان نیاز داریم؟
نه تنها این هدف قابل دس��ترس است، بلکه ما 
به مراتب به بیش��تر از این هم فکر می کنیم. اگر از 
 ir1 ماشین  های جدید که خیلی بالاتر از ماشین  های
هستند استفاده کنیم این هدف خیلی زود محقق 
می شود. البته الان و در چارچوب برجام نمی توانیم 
به این ماشین ها اضافه کنیم ولی ظرفیت  های آن 
را ایجاد کرده ایم. 4- ٣ ظرفیت مهم در این راس��تا 
تعریف ش��دند؛ ظرفیت نخست زیرساخت هاست، 
موضوع دوم برق، موضوع س��وم اختلاط و موضوع 
چهارم پس��مانداری اس��ت به علاوه ظرفیت تولید 

ماشین که اینها محدود بودند. 
  الان ب�رای افزایش ظرفیت تولید اورانیوم از چه 

ماشین   هایی استفاده می شود؟
فعلا از ماشین  های ir1 استفاده می کنیم اما اگر 
طبق برجام پیش رود از سال هشت ونیم آماده  سازی 
و تولید ماشین ها ش��روع می شود که البته از سال 
دهم بارورتر خواهد بود. همچنین از سال دوازدهم 
و س��یزدهم می توانیم به صورت گس��ترده از انواع 
ماشین  های پیش��رفته اس��تفاده کنیم اما فعلا ٣ 
 ir1 ماشین داریم که تایید شده است؛ یکی ماشین
ک��ه الان دارد کار می کند، دومی ماش��ین ir2m و 
س��ومی هم ماش��ین  ir4. برای این ٣ ماشین الان 
این آمادگی هس��ت که هر چقدر بخواهیم از آنها 
تولید کنیم. البته ترجیح این است که از ماشین  های 

سطح بالاتری استفاده کنیم که ir6 است. می دانید 
که 20 فروردین امسال آبشار 20 تایی آن رونمایی 
ش��د. وقتی شما آبشار 20 تایی را نصب و آزمایش 
می کنید و موفق هم می شوید، معنایش این است 
که می توانید روی این ماشین حساب کنید. اگر ما 
محاس��بات خود را روی ماشین ir6 بیاوریم، قطعا 
خیلی سریع تر به اهداف مان می رسیم. ما ظرفیت 

تولید روزی ۶0 ماشین جدید را داریم. 
  4 برابر ش�دن ظرفیت تولید اورانیوم غنی سازی 
شده به واسطه 4 برابر شدن ماشین ها اتفاق افتاده 

است؟
تاثیر نوع استفاده و نوع چینش این ماشین ها بر 
ظرفیتی که به ما می دهد و همچنین خوراک این 

ماشین ها بر خروجی آن موثر است. مانند شیر آبی 
که با آن در س��اعت یک سطل را پر می کنید اما با 
بیشتر کردن س��رعت خروجی شیر آب، در همان 
زمان 4 سطل آب را پر می کنید، بر همین اساس و 
به واسطه یکسری اقدامات فنی بدون آنکه به ماشین 
دست بزنید یا تعداد ماش��ین را افزایش دهید          ، به 
نسبت نوع خوراک و سرعت کار ماشین، خروجی 
آن نیز افزایش می یابد. افزایش تولید اورانیوم غنی 
ش��ده به ٣/۶٧ درصد که از دوشنبه کلید خورد بر 
همین مبنا انجام شد، چرا که ما هیچ چیز دیگری را 
افزایش ندادیم، نه سانتریفیوژ و نه سطح غنی سازی. 
  این افزایش تولید اورانیوم به واسطه چند آبشار 

محقق شده است؟

جزئیات درباره تعداد آن را نمی توانم بگویم اما 
نکته مهم این اس��ت که برجام چگونه پیش برود. 
اینکه الان ما ظرفیت تولید را افزایش دادیم به این 
خاطر هست که میزان ذخایرمان را به بالای ٣00 

کیلو برسانیم.
  ب�ا ای�ن افزایش تولیدی که در دس�تور کار قرار 
گرفته، چه زمانی به س�قف 3۰۰ کیلو UF6 مدنظر 

شورای عالی امنیت ملی خواهیم رسید؟
اگر با سرعت قبلی پیش می رفتیم چندماه طول 
می کشید اما با تغییرات اخیر ظرف چند هفته آتی 

به آن سقف خواهیم رسید. 
  درباره بازدیدی که قرار است در 2 هفته آینده از 

تأسیسات آب سنگین اراک شود، بفرمایید.
هدف مان این است که این بار به صورت دقیق 
وضعیت را به دوس��تان نشان و توضیح دهیم که 
تبلیغات منفی درباره رآکتور اراک درس��ت نبوده 
اس��ت. همانطور که دکتر صالح��ی گفتند همان 
زمانی که در لوله  های آن سیمان ریختیم، همان 
موق��ع اضافه بر آن لوله هایی را داش��تیم و لوله با 
س��یمان پر شده را که ش��ما دربیاورید، لوله  های 
جدی��د را می توانی��د جایگزین کنی��د. این اقدام 
بازگش��ت به مرحله ای است که دش��منان از آن 
می ترسیدند، یعنی بازگش��ت به رآکتور قدیمی. 
اتفاق��ا رآکتور جدید برای ما بهتر اس��ت، چرا که 
نوترون  های بیشتری به ما می دهد. رآکتور قدیمی 
علاوه بر نوترون، پلوتونیوم هم داش��ت که همین 
پلوتونیوم باعث نگرانی سایر طرف ها می شد. معنی 
اق��دام ما در اراک این نیس��ت که دنبال بمب اتم 
هس��تیم، چراکه در این باره فتوای رهبر انقلاب را 
داریم، بلکه به این معنی اس��ت که بعد از این به 

نگرانی طرف  های دیگر توجهی نداریم. 
  فک�ر می کنی�د اقدام�ات فنی جدی�دی که در 
دستور کار قرار داده        اید تا چه میزان در وادارکردن 
کشورهای غربی برای انجام تعهدات شان در برجام 

مثمرثمر خواهد بود؟
به نظر من این اقدامات خیلی موثر خواهد بود، 
همانطور که در همی��ن مدت هم برخی آثار آن را 
دیدید که این کشورها به تکاپو افتاده   اند. در روزهای 
اخیر بس��یاری از اتاق فکره��ای آمریکایی تاکید 
داشتند که ترامپ و تیم او در قضیه هسته ای ایران 
اش��تباه کردند. اروپایی ها هم به صورت جدی تری 
دنبال راه  های جدید افزایش تعامل با ایران هستند. 
ضم��ن اینکه وضعی��ت ما هم دیگر مانند س��ابق 
نیست، یعنی اگر این کشورها هم راهی برای انجام 
تعهدات ش��ان پیدا نکنند ما به صورت تدریجی از 

محدودیت  های برجامی خارج می شویم. 
  چقدر امیدوارید اروپایی ها طی مهلت 6۰ روزه به 

تعهدات شان عمل کنند؟
ما امیدواریم که این اتفاق بیفتد اما اگر چنین 
نش��د مرحله دوم اقدامات مان را شروع می کنیم و 
پ��س از آن نیز مراحل دیگری را طراحی کرده      ایم. 
هر چقدر هم جلوتر برویم کار برای س��ایر کشورها 
برای برگرداندن اوضاع به قبل سخت      تر خواهد شد.

سیاسی ۰ 2

با کمک جوانان کشور را از 
خودتحریمی نجات     می دهیم

گف��ت:  س��ابق  رئیس جمه��ور  مع��اون 
 جه��ان دوقطب��ی کمونیس��م و لیبرالیس��م
40 س��ال قب��ل، ام��روز به 2 قط��ب انقلاب 
اس��لامی و لیبرالیسم تقسیم ش��ده است. به 
گزارش تس��نیم، مهرداد بذرپ��اش در جمع 
اعض��ای ش��ورای مرکزی جمعیت وف��اداران 
انقلاب اسلامی با بیان اینکه مشخص نیست 
چرا سانس��ور ش��دید آماری را در چند وقت 
اخیر حاکم کرده اند؟ گفت: همه ساله همایش 
پول��ی و مالی برگزار می کردند و طی آن، آمار 
اقتصادی ارائه می شد اما حتی از آن هم خبری 
نیس��ت. نماینده سابق مجلس در ادامه اظهار 
داش��ت: عرصه امروز عرصه تقابل اراده هاست. 
اراده »بای��د بتوانیم« و »می توانی��م«، و اراده 
»مگ��ر می ش��ود بتوانی��م؟« و »نمی توانیم«. 
بذرپ��اش ادامه داد: بیش از دوس��وم جمعیت 
ایران متول��دان پس از انقلاب هس��تند، این 
یعنی کش��ور جوان ما آماده جهشی تاریخی 
اس��ت. وی با بیان اینکه با کمک جوانان گام 
دوم��ی می توانی��م کش��ور را از خودتحریمی 
داخلی نجات دهیم، ادامه داد: جهان دوقطبی 
کمونیسم و لیبرالیسم 40 سال قبل، امروز به 
2 قطب انقلاب اس��لامی و لیبرالیسم تقسیم 
ش��ده اس��ت. امام اگ��ر فقط در کن��ج حوزه 
می نشس��ت و قیام نمی کرد، آیا قطب انقلاب 
اس��لامی در عال��م به  وجود می آم��د؟ معاون 
رئیس جمهور س��ابق تصریح ک��رد: یک روز، 
غصه  ما در تهران، س��فارت آمریکا بود و امروز 
غصه  آمریکا در دنیا، ما هستیم. آیا این اتفاقات 

نشانه  قدرت مکتب ما نیست؟

انگلیس به جنگ روانی آمریکا 
علیه ایران پیوست

وزیر جدید دف��اع انگلی��س در اظهاراتی 
ضدایران��ی، فعالیت ه��ای منطق��ه ای ایران را 
»تنش زا« توصیف کرد و گفت در صورت بروز 
درگیری، لندن از واشنگتن حمایت می کند. به 
گزارش ف��ارس، »پنی موردانت« در اظهاراتی 
خصم آلود، ب��ه حمایت از موض��ع ضدایرانی 
آمری��کا پرداخ��ت و گف��ت در ص��ورت بروز 
درگیری نظامی، لندن از واش��نگتن حمایت 
می کند. موردانت که در جلسه پارلمان انگلیس 
صحبت می کرد، در پاسخ به این سؤال که اگر 
تن��ش در خلیج فارس جدی ش��ود، آیا ارتش 
انگلیس از آمریکا حمایت می کند، گفت: »بله! 
و ما همی��ن الان هم در آن منطقه مس��تقر 
هستیم«. وی افزود: »این منطقه ای است که 
ما منافعی بزرگ و سرمایه گذاری کلانی در آن 
داریم و در حال همکاری با متحدان و شرکای 
خود هس��تیم تا در وهله نخس��ت برای آرام 
کردن اوضاع در این منطقه تلاش کنیم اما در 
عین حال از واقعیات پش��ت رخدادهای اخیر 
هم مطلع هستیم«. او در پاسخ به سؤال یکی 
از نمایندگان که پرس��ید آیا نیروهای نظامی 
انگلیس برای »بازداشتن ایران از اقدام نظامی 
علیه متحدان انگلستان در خلیج ]فارس[« در 
کنار نظامیان آمریکایی قرار می گیرند، گفت: 
»پادش��اهی متحده با ش��رکای مان در اروپا و 
خلیج ]فارس[ درباره فعالیت های ثبات زدای 
ایران در آن منطقه نگرانی های مشترکی دارد. 
ما به همکاری نزدیک با متحدان و ش��رکای 
خود برای کاهش تهدی��دات علیه امنیت آن 

منطقه ادامه می دهیم«. 

»اینستکس« اجرا نخواهد شد
رئیس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاس��ت خارجی مجلس 
گف��ت: اروپایی ه��ا فق��ط به 
برجام آویزان شده اند و اقدامی 
برای حف��ظ آن نمی کنند و 
بعید است »اینس��تکس« را هم اجرایی کنند. 
حشمت الله فلاحت پیش��ه در گفت وگو با مهر، 
با اشاره به بدعهدی های اروپایی ها برای حفظ 
برجام، اظهار داش��ت: اروپایی ها تاکنون نشان 
داده اند بازیگر مس��تقلی در تحولات نیس��تند 
و منتظرند بین ایران و آمریکا ش��رایط تازه ای 
ش��کل گیرد. وی ادامه داد: در واقع کشورهای 
اروپایی تا آن زمان صرفاً می خواهند به عنوان 
ی��ک بازیگر باقی بمانند اما اقدامی در تحولات 
انجام نخواهند داد. رئیس کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: کسانی 
که فکر می کنند اروپا باید برجام را نجات دهد، 
اش��تباه می کنند، چرا که اروپایی ها به برجام 
آویزان هس��تند و برجام را حفظ نکرده اند، چرا 
که توان حفظ آن را ندارند.  فلاحت پیشه درباره 
احتمال اجرای »اینستکس« از سوی اروپایی ها 
گفت: بعید می دانم نتیجه ای در این باره از سوی 

اروپا شکل گیرد.

اخبار

گفت وگوی »وطن امروز« با بهروز کمالوندی، سخنگوی سازمان انرژی 
اتمی درباره جزئیات افزایش 4 برابری ظرفیت غنی  سازی در کشور

تزریق بیشتر اورانیوم

اخبار

چهار شنبه  اول خرداد ۱3۹8وطن امروز  شماره 2724 

ترامپ   متناقض  س��یگنال های 
برای گفت وگو یا جنگ با ایران، 
رسانه های آمریکایی، سران کش��ورهای اروپایی، 
دولت روحانی و حتی بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم صهیونیس��تی را نیز متعجب کرده اس��ت. 
توئیت  های ساعت 4 تا 5 صبح او از سر عصبانیت 
و خش��م بی حد و اندازه است و صحبت های او با 
رسانه ها عقب نشینی آشکار از توئیت ها و مواضع 
مشاورانش به حساب می آید. حالا چند روز است 
که او هر روز صبح خود را با فکر کردن به ایران و به 
قول خودش نحوه به زانو نشاندن ایران در ماجرای 
مذاکره درب��اره پرونده هس��ته ای و فعالیت های 
موشکی و منطقه ای می گذراند. با این حال هر روز 
بیش��تر از روز قبل بر وی آشکار می شود که نه او 
و نه تیم مشاوران دیوانه جنگ طلبش مانند جان 
بولتون و مایک پمپئو نمی توانند کاری که بوش با 

عراق کرد را بر سر ایران بیاورند.
به گزارش »وطن امروز«، زمانی که جان بولتون 
از تهدید ایران در منطقه گفت و بر اساس اطلاعاتی 
که از سرویس های اطلاعاتی و امنیتی دولت آمریکا 
به دست آورده بود، اعلام کرد ایران می خواهد علیه 
نیروهای آمریکایی در منطقه عملیات های نظامی 
انجام دهد، رسانه های آمریکایی با شگفتی به این 
خبر نگریستند و اعلام کردند او در حالی از تهدید 
ایران صحبت به میان آورده که مش��خص نکرده 
است این تهدید دقیقاً چه بوده است. چندی بعد 
البته منبع اصلی اطلاعات بولتون مش��خص شد. 
روزنامه جروزالم پست و شبکه خبری سی ان ان در 
گزار ش های جداگانه بیان کردند این نتانیاهو بوده 
که اطلاعات درباره تهدید ایران را در اختیار بولتون 
گذاشته است. این رسانه ها بیان کردند نتانیاهو بر 
اس��اس اطلاعاتی که به دس��ت آورده اعلام کرده 
است که ایران در حال کار گذاشتن موشک روی 
قایق های تندروی سپاه است و می خواهد اهداف 

جدیدی را در خلیج فارس مورد تهدید قرار دهد.
کاخ س��فید که به نظر می رس��ید از همه جا 
بی خبر باشد، بر اساس اطلاعاتی که سازمان های 
اطلاعاتی رژیم صهیونیستی به دست آورده بودند، 
در نهایت دستور ارس��ال ناو آبراهام لینکلن را به 
خلیج فارس صادر کرد. هرچند این اقدام بر اساس 
یک دستورالعمل روتین بوده اما در استراتژی کاخ 
سفید به حساب می آمد. تب تهدیدات و مجادلات 
لفظی ایران و آمریکا از آن پس بیش��تر و بیشتر 
ش��د و نتانیاهو که به نظر خودش کار خود برای 

راه انداخت��ن جنگ با ایران را انج��ام داده بود، به 
فکر مس��ائل داخلی و تکمیل کابینه اش افتاد که 
هر روز به مساله ای بغرنج تر از دیروز تبدیل می شد. 
در چند هفته اخیر هیچ صحبتی از نتانیاهو درباره 
جدال لفظی آمریکا و ایران و احتمال شکل گرفتن 
برخی حملات نظامی بین 2 طرف منتش��ر نشد. 

زمانی که این مجادلات به اوج 
خود رسید، نمایندگان کنگره 
اسنادی  مش��اهده  خواستار 
ش��دند که بر اساس آن جان 
به فرستادن  بولتون تصمیم 
ناو به منطق��ه گرفته بود اما 
به ظاه��ر این اس��ناد وجود 
خارجی نداشت. دموکرات ها 
بر این عقیده بودند که ترامپ 
نیز سعی دارد به شیوه بوش 
بر اس��ناد غیرواقعی و جعلی 
تکیه کند ت��ا بتواند حملات 

احتمالی علیه ایران را توجیه کند. 
پمپئو با این حال در اجلاس��ی که وزرای امور 
خارجه اتحادیه اروپایی ش��رکت داش��تند حضور 
یافت تا بلکه بتواند نش��ان دهد آنه��ا را هم برای 
حمله به اهدافی در ایران قانع کرده اس��ت اما آنها 
که نتوانسته بودند برجام را حفظ کنند، حاضر به 
عکس گرفتن با پمپئو هم نشدند و در نهایت سفر 
بعدی او به روسیه نیز با شکست مواجه شد. بعد 
از این حرکت، چند اتفاق دیگر در منطقه افتاد که 

نشان داد رژیم صهیونیستی و متحدان جدیدش 
در حاش��یه خلیج فارس به دنب��ال ماهیگیری از 
این وضعیت هستند. حمله به کشتی های حامل 
نفت امارات و عربستان و حمله راکتی به منطقه 
سبز بغداد نشان داد بازیگران منطقه ای بشدت از 
شکل گرفتن درگیری نظامی در منطقه استقبال 
می کنند. با این حال به نظر 
می رس��د تجربه رسانه ها در 
زمان جرج ب��وش به داد آنها 
رس��ید تا در این پرونده نیز 
مانن��د جنگ ع��راق احمق 
فرض نشوند و گول صحبت ها 
و اسناد محرمانه و غیرواقعی 
کاخ سفید علیه کشوری دیگر 

را نخورند.
ش��بکه خبری سی ان ان 
روز گذش��ته باز هم با اشاره 
ب��ه اطلاعات��ی ک��ه درباره 
فعالیت های تهدید آمی��ز ایران در منطقه وجود 
داش��ت بیان کرد ک��ه جمهوری خواهان باز هم 
همان پروسه عراق را طرح می کنند و اطلاعات 
به دس��ت آم��ده را ط��وری تفس��یر و تحلیل 
کرده ان��د که خط��ری که از جانب ای��ران برای 
نیروهای آمریکایی و متحدانش در منطقه وجود 
دارد در مقیاس��ی بس��یار بزرگ تر و غیرواقعی 
نمایش داده ش��ود. س��ناتور کریس مورفی که 
نماینده ایالت کانتیکت در مجلس س��نا است، 

در این باره بیان کرده اس��ت: »من صحبت  های 
آنها را درباره ایران گ��وش داده ام و می دانم که 
آنه��ا در حال غلو ک��ردن و بزرگنمایی اقدامات 
ایران هس��تند و سعی دارند نش��ان دهند این 
اقدامات تهاجمی اس��ت و می تواند به آمریکا و 
متحدانش لطمه بزند«. او در ادامه افزود: »این 
اطلاعات به نظر می رس��د به صورت ناگهانی از 
ناکجاآباد پیدا ش��ده است. من هم گزارش های 
س��ازمان های اطلاعات��ی را خوان��ده ام. بگذارید 
صریح بگویم: سازمان های اطلاعاتی اصلًا چنین 
چیزی نمی گویند«. رس��وایی تحلیل اطلاعات 
ب��ه نف��ع جنگ      طلب��ان در آمریکا که توس��ط 
مش��اوران جنگ طلب کاخ سفید صورت گرفته 
دولت ترامپ را بی اعتبار کرده اس��ت. ش��اید به 
همین دلیل باش��د که روز گذشته ترامپ قبل 
از سفر به پنسیلوانیا، در گفت وگو با خبرنگاران 
بیان کرد: »هیچ نش��انه ای مبنی بر اینکه ایران 
ای��الات متحده را تهدید می کن��د، وجود ندارد. 
هیچ نشانه ای وجود ندارد که نشان دهد اتفاقی 
افتاده یا قرار اس��ت بیفتد اما اگر اتفاقی بیفتد، 
ما ب��ا تمام توان به آن پاس��خ می دهیم و چاره 
دیگری نداریم«. واشنگتن پست ضمن نقل قول 
این جمله از ترامپ، نوش��ته اس��ت: همین یک 
جمله در شرایطی که مسؤولان کاخ سفید باید 
برای مطلع کردن نمایندگان از تهدیدات ایران 
به کنگره بروند، نشان می دهد ترامپ اصلًا هیچ 
ای��ده ای ندارد که ایران چه کار انجام می دهد و 

چه کار انجام نمی دهد!
روزنامه جروزالم پست هم سعی کرد انتشار خبر 
کمک اطلاعاتی نتانیاهو به آمریکا را پوست خربزه 
سیاستمداران آمریکایی زیر پای »بی بی« معرفی 
کند و بگوید نتانیاهو به دنبال به راه انداختن جنگ 
در منطقه نبوده و نیست! در همین اوضاع حسین 
امیرعبداللهیان در گفت وگو با سی ان ان بیان کرده 
است: »ترامپ فکر می کند اسلحه تحریم ها را روی 
سر ما نشانه رفته و می تواند اقتصاد ما را نابود کند 
اما اش��تباه می کند. حالا می خواه��د با او مذاکره 

کنیم؟ واقعاً رئیس جمهور احمقی است«.
س��ی ان ان در ادامه باز هم به تعجب رسانه ها، 
سیاس��تمداران در اقص��ی نقاط جه��ان و بویژه 
ایرانیان درباره موضع ترامپ پرداخته و نوش��ته: 
به نظر می رسد س��یگنال   هایی که از کاخ سفید 
به س��مت ایران فرستاده می ش��ود هیچ معنای 

جدی ای ندارد.

»وطن امروز« گزارش می دهد؛ ترامپ: هیچ نشانه ای مبنی بر اینکه ایران ایالات متحده را 
تهدید می کند، وجود ندارد

ساز جدایی ترامپ از بولتون

گزارش

در چند هفت�ه اخیر هیچ صحبتی از 
نتانیاهو درباره جدال لفظی آمریکا و 
ایران و احتمال ش�کل گرفتن برخی 
حم�ات نظامی بین 2 طرف منتش�ر 
نش�د. زمان�ی ک�ه این مج�ادلات به 
اوج خود رس�ید، نماین�دگان کنگره 
خواستار مشاهده اسنادی شدند که 
بر اس�اس آن جان بولتون تصمیم به 
فرستادن ناو به منطقه گرفته بود اما به 
ظاهر این اسناد وجود خارجی نداشت

گ�روه سیاس�ی: »از روز دوش��نبه این هفته 
و در راس��تای اج��رای ابلاغیه ش��ورای عالی 
امنیت ملی، ظرفیت تولید غنی سازی اورانیوم 
٣/۶٧ درصد کشور با طراحی جدید به حدود 
4 برابر افزایش یافت. در این راس��تا با توجه 
ابلاغیه اخیر ش��ورای عالی امنیت ملی مبنی 
بر عدم رعایت س��قف ٣00 کیلویی UF6 در 
کشور و دستور رئیس س��ازمان انرژی اتمی 
ب��رای ایجاد زمینه ه��ای لازم، ظرفیت تولید 
محصول غنی سازی کشور بدون اضافه کردن 
سانتریفیوژ و زنجیره، به حدود 4 برابر افزایش 
یافت و اطلاعات طراحی در این باره به آژانس 
بین المللی ارائه شده است«. بهروز کمالوندی، 
س��خنگوی س��ازمان انرژی اتمی ایران عصر 
روز دوش��نبه در جریان بازدی��د خبرنگاران 
از تاسیس��ات مجتم��ع غنی س��ازی ش��هید 
احمدی روشن )نطنز( این خبر را اعلام کرد. 
در همین خصوص و جهت اطلاع از جزئیات 
افزای��ش 4 برابری ظرفیت تولی��د اورانیوم با 
کمالوندی گفت وگو کرده      ایم. وی ضمن بیان 
جزئیاتی از راهبرد جدید سازمان انرژی اتمی، 
تاکید کرد طی چند هفته آتی به سقف ٣00 
کیلو UF6 مدنظر ش��ورای عالی امنیت ملی 

خواهیم رسید.


